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Protokół Nr IX/18 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VI kadencji 
odbytej w dniu 17 maja 2019 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady Sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 17 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak poprosiła wszystkich  
o powstanie i upamiętnienie minutą ciszy zmarłego pełnomocnika ds. Ochrony 
Zdrowia i Spraw Społecznych Dariusza Guziaka.     

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.  

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad IX sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
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Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wnosił. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że sesja Rady Powiatu zostanie 
prowadzona zgodnie z następującym porządkiem obrad.  

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu 

a) z VIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 26.04.2019 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 365. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między 
sesjami. 

8. Informacja o działaniach w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa w okresie 
letnim na obszarze powiatu drawskiego – druk nr 349. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 – druk nr 311. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego  – druk nr 
329; 

b) zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego –  druk nr 359; 

c) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019 – druk nr 355; 

d) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035 – druk nr 356; 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

12. Komunikaty i sprawy różne.  

13. Zakończenie sesji. 
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Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady 
Powiatu Drawskiego w dniu 26.04.2019 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przyjęcia protokołu z VIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 26.04.2019 r.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z VIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 26.04.2019 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z VIII sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 26.04.2019 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z VIII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
26.04.2019 r.  
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Punkt 4 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
w materiałach na sesję.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 
Drawskiego Stanisława Cybulę. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami.  
  
Starosta S. Cybula spytał, czy Radni mają pytania odnośnie sprawozdania? 
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która zapytała kiedy będą rozpatrywane 

wnioski dotyczące dofinansowania OSP. 
 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że w powiecie znajdują 

się 24 jednostki. Brakowało wniosków z terenów gminy Drawsko Pom. i Kalisz Pom.  
Kompleksowo rozpatrywane będą na najbliższym posiedzeniu Zarządu Powiatu po  
21 maja.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 
 
Nikt z Radnych nie zadał żadnych pytań.    

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrał Pan Radny Z. Chołuj, który złożył interpelację dotyczącą 
przedstawienia i wyliczenia kosztów, jakie wystąpią w związku z planem utworzenia 
Centrum Usług Wspólnych w Drawsku Pomorskim oraz jakie z tego tytułu powstaną 
oszczędności, a także jakie konsekwencje personalne i finansowe pociągną ze sobą 
zmiana warunków umowy i miejsca pracy pracowników, którzy obecnie obsługują 
księgowość w podległych Starostwie jednostkach w miejscowościach Czaplinek, 
Złocieniec, Bobrowo i Kalisz Pomorski. Nadmienił, że na poprzedniej sesji 
prowadzona była dyskusja na temat przedstawienia dyrektorom i kierownikom 
ankiety, z którą mieli się zapoznać i wypełnić, lecz niestety taka ankieta nie została 



5 
 

sporządzona. Natomiast druga interpelacja dotyczyła udzielenia informacji na jaki 
okres i za jaką miesięczną kwotę został wydzierżawiony budynek na ulicy Brzozowej 
w Kaliszu Pomorskim, który miał być wykorzystany, jako oddział przedszkola 
Specjalnego, a związane jest to z uchyleniem uchwały Rady Powiatu przez Wojewodę 
Zachodniopomorskiego.     

Treść złożonych interpelacji stanowią załączniki nr 6 i nr 7 do protokołu. 
 

  
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która złożyła interpelację w sprawie 

uzupełnienia i naprawy nawierzchni na parkingu w Złocieńcu przy skrzyżowaniu ulicy 
Mirosławieckiej i Piaskowej stanowiący majątek Powiatu Drawskiego.            

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pan Radny J. Kozłowski złożył interpelację w sprawie planowanych działań 
mających poprawić warunki pracy pracowników fili Wydziału Komunikacji  
i Transportu w Złocieńcu.  

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 
złożyć interpelację? 

  
Nikt z Radnych żadnych interpelacji, wniosków i zapytań więcej nie zgłaszał.  

 
Punkt 6 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Głos zabrał Pan Radny K. Korczyński, który wraz z Radnym Miejskim 
 A. Tylką i w imieniu Zarząd K.S OYAMA w Drawsku Pomorskim podziękował 
władzom powiatu za dotychczasowe udzielane wsparcie finansowe, rzeczowe 
 i osobiste, w tym Panu Staroście Drawskiemu S. Cybuli, Etatowemu Członkowi 
Zarządu W. Włodarczykowi i Przewodniczącej Rady Powiatu U. Ptak.   

Głos zabrał Pan Radny Miejski A. Tylka, który również podziękował 
wszystkim za dotychczasową  współpracę. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos 

Nikt z obecnych na sali narad osób głosu nie zabrał. 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę 
Polak  – Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła  
2 posiedzenia W dniu 15 maja dyskutowano na temat informacji o działaniach 
 w zakresie bezpieczeństwa w okresie letnim na obszarze powiatu drawskiego,  
a materiał przedstawił Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego J. Żychliński. 
Następnie przyjęto materiały ocena zasobów pomocy społecznej zreferowane przez 
Panią Dyrektor PCPC. Na koniec członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali 
projekty uchwał w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu 
Drawskiego i zmiany planu pracy Rady Powiatu Drawskiego. Podczas omawiania 
uchwał budżetowych złożono wniosek formalny o ich wycofanie i powtórne 
procedowanie na kolejnym posiedzeniu. Został on przyjęty większością głosów. 
Uzgodniono, że Zarząd Powiatu dokona powtórnej analizy, a członkowie komisji 
jeszcze raz będą debatowali nad uchwałami. Dlatego w dniu dzisiejszym Komisja 
Budżetu odbyła ponowne posiedzenie i w głosowaniu większością głosów przyjęła 
projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie oraz o zmianie uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Tym samym zwiększono dochody budżetu  
o kwotę 1 106 166,80 zł oraz zwiększony plan wydatków o kwotę 2 183 894 zł  
i zwiększone przychody 1 077 727 zł, a po dokonanych zmianach budżet zamyka się 
dochodami 90 676 236 zł, wydatkami w kwocie 91 253 963 zł, deficytem budżetowym 
w kwocie 577 727 zł, przychodami w kwocie 1 457 727 zł, rozchodami w kwocie 
500 000 zł i udzieloną pożyczką w kwocie 380 000 zł.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że komisja zebrała się 14 maja i procedowała według zaproponowanego 
porządku. Przeanalizowano, zaopiniowano i nie zgłoszono żadnych uwag do 
materiałów na sesję. Projekty uchwał, również zaopiniowano pozytywnie. 
Przedstawiony został protokół kontroli przeprowadzonej 16 kwietnia w ZSP  
w Czaplinku. Ustalono, także termin kontroli w DPS w Darskowie na II połowę 
września.    

  Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że członkowie Komisji odbyli jedno posiedzenie 
wyjazdowe i wizytowali Placówkę Opiekuńczo-Wychowawczą przy ulicy 
Połczyńskiej oraz Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie przy ulicy Chrobrego  
w Drawsku Pomorskim. Omówione zostało funkcjonowanie jednostek, baza lokalowa. 
Niestety warunki w PCPR nie spełniają wymogów BHP, dlatego też wniosek komisji 
o pilną przeniesienie placówki ze względu na niewystarczającą bazę lokalową. 
Ponadto przeanalizowano materiały na sesje, takie jak ocena zasobów pomocy 
społecznej za rok 2018 i informacja o działaniach w zakresie zapewnienia 
bezpieczeństwa w okresie letnim na obszarze powiatu drawskiego. W związku 
 z wysoką oceną przeprowadzonej wizytacji Komisja Zdrowia i Bezpieczeństwa 
składa wnioski w sprawie remontu łazienki w POW, wykonanie planu 
zagospodarowania terenu i boiska przy placówce, a w PCPR poddanie ponownej 
analizie podziału środków z PFRON-u należnych Powiatowi Drawskiemu zgodnie  
z algorytmem. W związku z większą ilością osób niepełnosprawnych, a tym samym 
dofinansowania turnusów rehabilitacyjnych. Na koniec skierowała pytanie do Pani 
Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarnej  A. Orlińskiej, dlaczego w wykazie kąpielisk 
nie uwzględniono Gęsie Łączki w gminie Złocieniec.                       

   
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła 3 spotkania. Pierwsze odbyło się 30 kwietnia 
w ZSP w Kaliszu Pomorskim, drugie w ZSP w Drawsku Pomorskim. Terminy były 
wcześniej ustalone w harmonogramie, a więc analizowana jest struktura placówki, 
koszty funkcjonowania, główne zadnia inwestycyjne, projekty edukacyjne oraz 
zaplecze sportowo-szkolne. Szkoła w Kaliszu pomorskim została objęta programem 
MON, w tym certyfikowane klasy mundurowe. Dzięki temu do szkoły otrzyma 
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wsparcie finansowe, lecz jednocześnie wymagało to będzie wkładu własnego, dlatego 
pojawił się taki wniosek o zabezpieczenie środków na ten cel. Drugi wniosek dotyczy 
odmalowania pomieszczeń w internacie przy ulicy Wolności. Dokonano przeglądu 
pomieszczeń szkoły i odwiedzono internat. Drugie spotkane wyjazdowe odbyło się  
w ZSP w Drawsku Pomorskim. Pani Dyrektor zaprezentowała funkcjonowanie 
placówki w oparciu o dwa budynki. Tam także dokonano przeglądu pomieszczeń 
placówki. W związku z zgłoszono wnioski dotyczy infrastruktury sportowej  
i komunikacyjnej, naprawy układów kanalizacyjnych i wentylacyjnych. Natomiast 
trzecie spotkanie odbyło się natomiast 13 maja, na którym to opiniowano materiały 
 i projekty uchwał do uchwalenia na sesji Rady Powiatu. Wyjazdowe spotkania 
zakończą się wizytacją w PCKZiU.    

Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.            

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka o przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja spotkała się w dniu 14 maja. Przedmiotem 
posiedzenia było rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosków w sprawie wyrażenia zgody 
na wykorzystanie herbu i flagi Powiatu Drawskiego przez oddział PTTK w Drawsku 
Pomorskim poprzez umieszczenie go na plakatach i innych materiałach dotyczących  
3 edycji Ogólnopolskiej Imprezy Turystycznej „Rowerowy Poligon”. Wniosek 
rozpatrzono pozytywnie. Ponadto opiniowano materiały na sesje.     
      

          Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja  
o działaniach w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa w okresie letnim na obszarze 
powiatu drawskiego.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Jacka Żychlińskiego  

 – Naczelnika w Wydziale Zarządzania Kryzysowego o przedstawienie informacji.  
 
Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński, który powiedział, że zgodnie  

z zaleceniami Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie przygotowana 
 i organizacji sezonu letniego powiatowe służby, inspekcje i straże w ramach swoich 
kompetencji podejmują i przygotowują się do działań profilaktycznych i kontrolnych. 
Działania prowadzone są w obszarach bezpieczeństwo w miejscach zamieszkania,  
w miejscach wypoczynku, jak również na drogach oraz w środkach komunikacji 
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publicznej. W ramach miejsc wypoczynków należy uwzględnić obozowiska i mariny. 
Będą prowadzone spotkania  ze służbami, inspekcjami i strażami w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa osobom przebywającym w naszym powiecie. Przygotowano wykaz 
kąpielisk i miejsc wykorzystanych do kąpieli, a także przy udziale służb wykaz tzw. 
Dzikich kąpielisk, które będą w trakcie okresu letniego patrolowane. Zachęcał do 
korzystania z linków Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego. Nadmienił, że 
po dokonaniu analizy na jeziorach w powiecie drawskim będzie do dyspozycji 7 łodzi 
motorowych.      

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka zapytała, czy były prowadzone rozmowy 
z gminą Złocieniec na temat bazy WOPR na wyspie Ostrów. 

Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński, który powiedział, że takie rozmowy 
nie były prowadzone. Jednak prowadzone są działania w celu utworzenia OSP, której 
głównym zadaniem byłoby ratownictwo wodne w okresie letnim, jak i zimowym.  
W skład tej jednostki wchodziłaby również sekcja płetwonurków.   

Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która przypomniała, że taka baza 
 i jednostka jest niezwykle potrzebna już w tym okresie letnim i poprosiła Pana 
Naczelnika o podjęcie rozmów z gminą Złocieniec.  

Głos zabrała Pani Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak, która zapytała, kto 
ma w obowiązku zgłaszać kąpieliska i dzikie plaże. 

Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński, który powiedział, że kąpieliska do 
końca lutego zgłaszają gminy. Jeżeli chodzi o miejsca wyznaczone do kąpieli, to są 
one zgłaszane miesiąc przed i nie mogą dłużej funkcjonować niż 30 dni. 

Głos zabrała Pani Przewodnicząca Rady Powiatu U. Ptak, która zapytała kto je 
zgłasza.  

 Głos zabrał Pan Naczelnik J. Żychliński, który odpowiedział, że gmina. Wykaz 
może jeszcze się zmieniać na przestrzeni miesięcy.  

Głos zabrała Pani Dyrektor A. Orlińska, która powiedziała, że do 20 maja 
gminy mają obowiązek zgłoszenia podjętych uchwał w sprawie wyznaczonych 
kąpielisk do Powiatowego Inspektora Sanitarnego. Wówczas podejmowane są 
czynności nadzorowe wynikające z prac Inspektora Sanitarnego. Następnie 
przeprowadza się pobór wody dla wykonania badań jakościowych, ale nie wcześniej 
niż 10 dni przed uruchomieniem kąpieliska. W zależności od terminu składania 
wniosków dokonuje się 2 lub 3 pobrań wody, lecz w sytuacji awaryjnej dokonuje się 
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dodatkowych pobrań wody. Na koniec apelowała, aby zachęcić gminy do rozszerzenia 
miejsc wykorzystywanych do kąpieli. 

Pan Naczelnik J. Żychliński dodał, że wskazane miejsca wykorzystywane do 
kąpieli zostały wpisane po otrzymaniu informacji z gmin. 

Głos zabrał Pan Radny Z. Dudor, który powiedział, że nie tylko gmina może 
zgłaszać miejsca wykorzystywane do kąpieli, ale również organizator kąpieliska. 
Natomiast Rada Miejska podejmuje uchwałą.            

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, a mianowicie ocena zasobów 
pomocy społecznej za rok 2018.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Dyrektor PCPR Różę Kursę  

o przedstawienie informacji.  
 
Głos zabrała Pani Dyrektor PCPR Róża Kursa, która powiedziała, że ocena 

zasobów pomocy społecznej została przygotowana na podstawie zebranych danych 
przez PCPR w Drawsku Pomorskim. Za pośrednictwem centralnej aplikacji 
statystycznej Ministerstwa Pracy, Rodziny i Polityki Społecznej. Informacje  zawarte 
w ocenie są materiałem poglądowym i mają ułatwić władzą powiatu podejmowanie 
decyzji związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej  
w kolejnym roku. Szczegółowo informacje zostały omówione na komisji.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zadał żadnych pytań.  
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Punkt 10 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego.   
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Pana Marka Banaszka – 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
 
Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji M. Banaszek, który powiedział, że 

dnia 17.04.2019 roku do Starostwa Powiatowego wpłynęło pismo Prezesa Zarządu 
Oddziału PTTK w Drawsku Pomorskim z wnioskiem w sprawie wyrażenia zgody na 
wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego poprzez zamieszczenie go na plakatach 
 i innych materiałach dotyczących organizacji trzeciej edycji ogólnopolskiej imprezy 
turystycznej pn. „Rowerowy Poligon”. Komisja uznał za uzasadnione podjęcie 
uchwały w przedmiotowej sprawie.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr IX/59/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
Powiatu Drawskiego.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
planu pracy Rady Powiatu Drawskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Barbarę Kotwicę – 

Naczelnika Wydziału Biura Rady.  
 

Głos zabrała Pani Naczelnik B. Kotwica, która powiedziała, że w związku  
z obchodami XX-lecia samorządu powiatowego zaplonowana jest uroczysta gala 
zaplanowana na 24 maja, dlatego sesja uroczysta miałaby na celu nadanie obchodom 
uroczystego charakteru. Tym samym proponuje się wprowadzenie zmian do planu 
pracy Rady Powiatu Drawskiego na 2019 rok.    
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zadać pytanie? 

Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian planu pracy Rady Powiatu Drawskiego. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
17 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr IX/60/2019 w sprawie zmian planu pracy Rady Powiatu 
Drawskiego. 

Treść z listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zarządziła 5  minutową przerwę.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie 
 z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że Radni otrzymali 

propozycje uchwały w sprawie zmian w budżecie. Zmiany nastąpiły po wysłaniu 
materiałów na sesję. Nadmienił, że wszyscy Radni otrzymali na komisjach wersję 
ostateczną. Po konsultacjach z radcą prawnym pozostawiono poprzedni nr druku 355.    

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 

Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 
 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że zmiany polegają na 

zwiększeniu planu dochodów budżetowych o kwotę 1 106 166,80 zł w wyniku umowy 
na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej nr 1998 Bobrowo-Wąsosz na kwotę 
318 150 zł i gmina Złocieniec 233 000 zł, dotacji z gminy Drawsko Pomorskie na 
remont drogi przy ulicy Marynarskiej 225 000 zł, zwiększenie dochodów w Starostwie 
o 260 000 zł z najmu budynku i zwiększenie dochodów budżetowych  na kwotę 
70 016,80 zł w jednostkach budżetowych, a także przejmuje się do budżetu przychody 
z tytułu rozliczenia rok 2018 w kwocie 1 077 727,22 zł. Tym samym zwiększa się plan 
wydatków budżetowych o kwotę 2 183 894,04 zł poprzez zwiększenie wydatków 
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zgodnie z dyspozycjami kierowników podległych jednostek, utworzenie zadania – 
zakup budynku na potrzeby CUW i Powiatu na kwotę 992 000 zł, zabezpieczenie 
wkładu własnego na przebudowę drogi przy ul. Marynarskiej na kwotę 225 000 zł, 
zwiększenie rekompensaty dla PKS na kwotę 330 100,02 zł, zmiany planie wydatków 
Starostwa na podstawie dyspozycji Naczelników 52 800 zł. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie? 

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który zapytał radcę prawnego czy jest 

konieczna uchwała w sprawie nabycia lub zbycia mienia po przegłosowaniu uchwały 
w spawie zmian w budżecie skoro zmiany dotyczą zakupu budynku dla Powiatu 
Drawskiego. 

 
Głos zabrał Pan Radca Prawny P. Motyl, który odpowiedział, że uchwała  

w sprawie nabycia lub zbycia powinna być podjęta, lecz wymaga to przeanalizowania.  
  
Głos zabrał Etatowy Członek Zarządu Pan W. Włodarczyk, który powiedział, 

że sprawa ta była uzgadniana z Radcą prawnym Panią M. Półrolnik oraz 
Naczelnikiem. Dyskutowano, czy obowiązuje Zarząd Powiatu uchwała ograniczająca 
nabycie lub zbycie majątku. Oczywiście taka uchwała istnieje, lecz w przypadku 
zapisania odpowiedniej kwoty w budżecie, uchwała indywidualna nie obowiązuje.  

 
Głos zabrał Radca Prawny P. Motyl, który powiedział, że podporządkowuje się 

ustaleniom Pani Mecenas M. Półrolnik. 
 
Ponownie głos zabrała Pan Radny J. Kozłowski, który stwierdził, że dzisiejsze 

glosowanie nad zmianą do budżetu będzie de facto głosowaniem za zwiększeniem 
majątku powiatu w drodze kupna.  

 
Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który powiedział, że taka uchwała 

indywidualna była przygotowana, lecz po konsultacjach z Naczelnikiem Gospodarki 
Nieruchomościami i Radcą Prawnym uznano, że wystarczy zapis w uchwale  
w sprawie zmiany do budżetu. 

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że wszystko jasno 

rozumie, ale chciałby mieć rzetelną informację w tej sprawie.  
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Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że jest to stanowisko 
całego Zarządu i wielokrotnie na ten temat dyskutowano na komisjach, a tym samym 
ta uchwała obliguje nas do zwiększenia majątku samorządu.  

 
Głos zabrał Pan Radca Prawny P. Motyl, który powiedział, że jest to również 

stanowisko Zespołu Radców Prawnych. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na sali Radnych nie miał więcej pytań. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2019. 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  2 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
(Radny J. Kozłowski, Z. Chołuj i Radna H. Samek, G. Buczek nie głosowali)   
podjęła uchwałę Nr IX/61/2019 w sprawie zmian w budżecie Powiat Drawskiego na 
rok 2019.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz Panią Joannę 
Andrykowską –  Skarbnika Powiatu. 

 
Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska powiedziała, że konsekwencją 

uchwały w sprawie zmian w budżecie jest uzupełnienie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035, w której dokonano zmian  
w zakresie przedsięwzięć, jaka i wyniku finansowego. Tabela w uzasadnieniu 
przedstawia zmiany. Dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia kompleksowa 
modernizacja energetyczna Domu Pomocy Społecznej w Darskowie, gdzie został 
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zwiększony limit wydatków na okres trwania przedsięwzięcia, a mianowicie na rok 
2019 wynosi 1 652 546,60 zł, zaś 2020 do 1 614 542,11 zł. Zmniejszenie limitu dla 
modernizacji przepustu w Suliszewie oraz odcinka DK 20 do przejazdu kolejowego  
w kierunku Gudowo w kwocie 492 000 zł ze względu na zmniejszenie zdania, a także 
zwiększenie limitu świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 
na terenie powiatu drawskiego do 330 100,02 zł. Pełną listę zmian obrazuje załącznik 
nr 1 i 2 do uchwały.      

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zadać 

pytanie? 
 
Nikt z obecnych na Sali Radnych nie miał więcej pytań. 
 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  2 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymujących się” 
(Radny J. Kozłowski, Z. Chołuj i Radna H. Samek, G. Buczek nie głosowali) 
podjęła uchwałę Nr IX/62/2019 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2019 – 2035. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 
Punkt 11 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 

  
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że na wszystkie interpelacje i zapytania 

odpowiedzi będą udzielane na piśmie. 
 
Głos zabrał Pan Wicestarosta M. Nagórski, który zdementował pogłoski  

o zwolnieniach w Kaliszu Pomorskim i zapewnił, że będą dodatkowe zatrudnienia. 
Natomiast o szczegółach będą informować naczelnicy i dyrektorzy placówek.  
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Pan Radny Z. Chołuj powiedział, że dwie panie zostają na dzień dzisiejszy bez 
pracy, dlatego złożył zapytanie w tej sprawie.  

 
Pan W. Włodarczyk powiedział, że Zarząd Powiatu nie wnika w decyzje 

właściciela, który decyduje na co przeznaczy swój majątek. Tym samym Powiat nie 
jest przyczyną zwolnienia.  

 
Ponownie głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że szczegółowe 

odpowiedzi na interpelacje będą udzielane na piśmie, a następnie udzielił odpowiedzi 
na interpelację. Zaznaczył, że ilość pracowników i powierzchnia oddziału 
Komunikacji i Transportu w Złocieńcu nie zmieniła się, dlatego zapytał, co  
w ostatnich 4 latach zrobił poprzedni Zarząd Powiatu, aby zmienić katastrofalne 
warunki pracy w filii. 

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że przez 3 poprzednie 

kadencje Pana Starosty nic się nie zmieniło w filii w Złocieńcu. Natomiast obecnie 
zmieniła się sytuacja gminy Ostrowice, która została podzielona miedzy Drawskiem,  
a Złocieńcem. W związku z tym zwiększenie o kolejne 1000 teczek nie poprawi tej 
sytuacji.  

 
Pan Starosta S. Cybula powiedział, że decyzja o likwidacji gminy Ostrowice 

zapadła rok temu.  
 
Pan Radny J. Kozłowski przypomniał, że ta decyzje wchodzi w życie z dniem  

1 stycznia.  
 
Głos zabrała Pani Radna B. Głowacka, która powiedziała, że składała 

interpelacje w tej sprawie i otrzymała odpowiedź, co poprzedni Zarząd Powiatu zrobił 
dla poprawy warunków pracy. Zaznaczyła, że zawarł jedynie umowę na kwotę ponad  
20 tysięcy złotych, a tym samym przez okres trwania umowy nie zrobiono nic.    

 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że przez okres roku. 

Dlatego zarezerwowano ten lokal, aby przenieść filię Wydziału Komunikacji  
i Transportu na ulicę Piaskową, tak by stworzyć godne warunki pracy dla 
pracowników. Mając wiedzę dotyczącą gminy Ostrowice.  

 
Pani Radna B. Głowacka zapytała, dlaczego nie przeniesiono przez ten czas tej 

filii.  
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Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że są rzeczy ważne 
 i ważniejsze. Natomiast na dzień dzisiejszy wydawane są lekką ręką miliony na nowy 
budynek, a można by było poprawić warunki na Piaskowej za kilkaset tysięcy.  

 
Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że budynek jest 

niezbędny dla zapewnienia godnych warunków pracowniczych dla jednostek 
powiatowych. Dodał, że grunty pod galerie sprzedano za 2,3 mln złotych, dlatego 
zakup gruntów wraz z nieruchomością w takiej cenie jest okazyjny i zaznaczył, że 
należy sprawdzić ile zostało wydane na Jezioro Tajemnic i jakie są tego efekty.             

 
Punkt 12 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała Radnym, że dnia 24 maja  
o godzinie 7.00 odbędzie się Msza Święta w intencji Władz Powiatu Drawskiego  
i pracowników samorządowych w związku z obchodami 20-lecia, a 23 maja są Dni 
Otwarte Starostwa Powiatowego.  

 
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Pan Radny J. Kozłowski, który powiedział, że materiał 

przedstawiony przez PCPR odbiega od podstawowych standardów. Następnie odniósł 
się do zaproszeń z okazji 20-lecia Samorządu Powiatowego i stwierdził, że Radni 
powinni być wcześniej poinformowani o terminie imprezy. Na koniec wygłosił 
oświadczenie, w którym nie zgadza się na formę procedowania projektów i inwestycji  
samorządowych przez władze powiatu.  

 
Głos zabrał Pan Radny R. Kurzątkowski, który powiedział, że Związek 

Nauczycielstwa Polskiego wystąpił z wnioskiem, apelem do samorządów  
o przyspieszenie wynagrodzeń nauczycielskich i poprosił Zarząd Powiatu  
o rozpatrzenie takiej sytuacji przy planowaniu budżetu.  

 
Głos zabrał Pan Radny Z. Chołuj, który powiedział, że po wyjazdowych 

Komisjach Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego jest mile zaskoczony stanem 
infrastruktury w placówkach i jednostkach powiatowych. Na koniec podziękował Pani 
Kierownik J. Orzepowskiej, Dyrektor W. Smolich, R. Kursie i M. Madalińskiej za 
wykonaną pracę.   
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Na koniec Pani Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała wszystkim 
dyrektorom szkół w powiecie.   
 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
  
 Nikt z Radnych nie zabrał więcej głosu. 
 

Punkt 13 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 10:50 zamknęła IX Sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Barbara Kotwica                                             Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 
 


